

## FU- møde i Dansk Køreforbund på Teams

### Referat

<b>Dato:</b>	<b>15. januar 2024 kl. 19.00 til 21,30</b>
<b>Deltagere:</b>	Erling, Elin, Nikolaj, Kasper, Anne Grethe (referent) afbud: Birthe og Jette
<b>Pkt. 1:</b> Økonomi for bladet Køresporten Status på økonomi generelt	<p>Køresporten: Regnskabet 2023 er nu afsluttet. Resultat viser underskud på ca. 60,000 kr, hvorfor der nu er ca 60,000 kr tilbage i kassebeholdning. Det giver plads til udsendelse af tre blade i 2024. Pris for løssalg skal reguleres i 2024. (Kasper)</p> <p>Alle skal have indberettet til sekretæren hvem, der vil abonnere på Køresporten i 2024 senest 1/3, så vi undgår at Birthe skal rette forsendelseslisterne hele tiden.</p> <p>Økonomi i DKF: Kassereren udsender opkrævning af kontingent til DKF, når indberetningerne til DIF er afsluttet. Aktuelt er der ca. 400,000 kr i kassebeholdningen. Udgifter til jubilæumsbogen er endnu ikke afklaret.</p>
<b>Pkt. 2:</b> Opfølgning på de opgaver som udvalgene fik i forbindelse med HB-mødet	<p>Køreudvalget: De giver tilbagemelding efter deres møde 22/3</p> <p>Pløjeudvalget: Erling har haft møde med de nordiske lande og NM genoptages. Aftalt til 27-28 september 2024 i Sverige. Hvert land kan sende tre kuske. Kobles sammen med alm. pløjestævne med forventning om 60 deltager i alt.</p> <p>Traditionelt kørselsudvalg: tilbagemelding efter møde den 3/3</p> <p>Juniorudvalg: Har afholdt deres første møde. Konstituerer sig næste gang.</p> <p>Tømmertrækudvalget: Tilbagemelding efter møde den 27/2, hvor der er et fælles møde for alle interesserede.</p> <p>Brugskørselsudvalget: genopstår. Går i gang med træning mhp. deltagelse i Arbejdshestens dag den 8-9/6</p>
<b>Pkt. 3:</b> Status på klubmodulet	Der er allerede 56 indbetalte kuskelicenser, så modulet fungerer. Flere kan være forvirret omkring vores hjemmeside. Vi har stadig den samme hjemmeside og

	<p>der linkes til klubmodulets hjemmeside men KUN ifht. kuskelicenser. Der udsendes lister til alle foreningsformænd og sekretærer løbende, når stævnesæsonen starter. Kasper skriver på DKF facebookside omkring informationerne om kuskelicenser. Systemet kan ikke opgraderelicenserne, men kassereren kontaktes hvis man ønsker at ændre sin kuskelicens.</p> <p>Deltagere til mesterskaberne i tømmerkørsel skal huske, at der skal betales for nationalt licens (250 kr) eftersom der er givet tilskud fra DKF til afholdelsen heraf (20,000 kr)</p>
<p><b>Pkt. 4:</b> Forberedelse til Formandsmødet. Kan vi være hos MM? (FSK)</p>	<p>Det aftales, at blive søndag den 17. marts 2024 kl 10,00 på Fyn. Nikolaj har fundet nyt sted, hvor det kun er udgifter til forplejning, der skal betales.</p> <p>Birthe sender nu invitation ud til alle formænd i A og B klubber samt udvalgsformænd. Der kan deltage én formand/repræsentant fra hver forening og hvert udvalg. I invitationen skal stå, at alle er velkommen til at byde ind med punkter og sidste tilmelding er 3/3.</p> <p>Senest 1/3 skal alle formænd have oprettet sig med en profil på Klubmodulet, idet der fremadrettet sendes indbydelser via Klubmodulet. (dette skal også fremgå af invitationen. Ved spørgsmål om profil kan man kontakte Kasper.</p>
<p><b>Pkt. 5:</b> AGN forslag om at FU skal fordele sig som observatører i udvalgene så FU ved lidt mere om hvad der arbejdes med.</p>	<p>Forslag til formålet:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Sikre den gode dialog mellem FU og de enkelte udvalg.</li> <li>- Sikre en hurtigere sagsbehandling af konkrete forslag og ønsker, når observatøren er kendt med de mere detaljerede overvejelser/begrundelser</li> <li>- Hvad skal observatørens rolle være til deltagelsen?</li> </ul> <p>Forslaget sættes på formandsmødet.</p>
<p><b>Pkt. 6:</b> Status på jubilæumsbogen</p>	<p>Der er desværre ikke nyt, da der ikke kan fås tilbagemeldinger fra Ole Jespersen på trods af gentagne henvendelser fra formand og præsident.</p> <p><i>Efterskrift: Jørgen Arndt har oplyst at der trykkes 600 eksemplarer inden vores protektors fødselsdag, formentlig pris på tryk af bogen er 96,000 kr, men det vides ikke om det er plus moms.</i></p> <p><i>Det aftales at Erling eller Anne Grethe indtil videre skal</i></p>

	<i>stå for salg af bøger indtil andet er aftalt i FU.</i>
<b>Pkt. 7:</b> Tilskud til Traditionel kørsel - Kasper	<p>Der er kommet en ansøgning om betaling af kørepenge til dommere ved Traditionel kørsel, således at arrangør betaler 500kr til DKF og DKF afregner kørsel og bro med den enkelte dommer.</p> <p>Elin følger op herpå, men udgangspunktet er indtil videre, at ansøgningen afslås.</p> <p>Begrundelsen er, at udvalget endnu ikke har en liste med uddannede dommere (medlemmer under DKF), planlagt dommeruddannelse eller at kuske, der deltager indløser national kuskelicens. Desuden skal udvalget, på lige fod med Køreudvalget, have tydelige beskrevne rammer for kvalifikation på landsstævneniveau, som udløser refusion af kørepenge fra DKF.</p>
<b>Pkt. 8:</b> Arbejdshestens dag	<p>Planlægningen er i fuld gang. Der bliver følgende discipliner; Tømmer-, brugs-, traditionel- og keglekørsel. I Tømmerkørsel er det EM og DM, der afholdes. Lovende deltagerantal fra flere lande.</p> <p>Økonomi: tilskud fra DKF ifbm. mesterskabsafholdelse i tømmerkørsel samt der søges om forskellige fonde.</p>
<b>Pkt. 9:</b> Spejderne	<p>Erling har talt med spejderne, og de har endnu ikke fået deres penge. I taltalen har den dømte erkendt at have svindlet DKF for 19,000 kr. Det er det, vi har bevis for, selv om vi tror det omhandler et større beløb.</p> <p>Det besluttet, at DKF for nuværende ikke gør mere ifht. et civilt søgsmål.</p>
<b>Pkt:</b> Eventuelt	<p>Erling: Vi oplever flere eksempler på chikane af kuske/medlemmer under DKF på de sociale medier. I mange tilfælde er det internationale dyrevelfærdsorganisationer, der står bag – og de har mange penge at køre kampagner for.</p> <p>Vi skal alle tænke os om ifht. hvad vi lægger op eller hvad vi går i diskussion med på de sociale medier. Vi skal gå til de kuske og andre, der ikke behandler deres dyr ordentligt ved stævner og gøre dem opmærksomme på, at alt filmes og det er alle det rammer.</p> <p>I 2024 kommer der flere bekendtgørelser om hestehold.</p> <p>Anne Grethe: Har aftalt med Seges/Jørgen Kold, at DKF kontaktes såfremt der nedsættes udvalg, der skal give hørings svar om dyrevelfærd.</p> <p>Kasper: Deltagelse i Hestekongressen i Kolding kan</p>

	<p>anbefales.</p> <p>Anne Grethe: Flemming N fra VK har fået svar fra ministeren omkring fæ-rister/adgangsforhold ved Nationalparker. De vil tænke det ind i deres vejledninger, men det er de enkelte kommuner, der har mest at sige.</p>
<p><b>Pkt. 10:</b> Næste møde</p>	<p><u>Punkter til næste FU møde:</u> Erling finder dato</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Køresportens udgivelser i 2024; Opfølgning på kontrakter med trykkeriet og forsendelse. Erling kontakter Mette.</li> <li>• Opfølgning på hjemmeopgaverne i udvalgene omkring dommeruddannelse. (alle)</li> <li>• DKF hjemmeside via klubmodulet skal sættes i gang i 2024. Udarbejdelse af funktionsbeskrivelse for webmaster udarbejdes. (Anne Grethe)</li> <li>• Pris på jubilæumsbogen og distribution.</li> </ul> <p><u>Planlægning af formandsmødet i marts:</u>  Forslag til dagsorden, som sendes ud, når den endelige dagsorden er besluttet på næste FU møde.</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Fælles inspiration fra alle selskaber/foreninger/udvalg til hvordan vi hverver flere medlemmer samt fastholder, de, som allerede er medlemmer? Hvert selskab/forenings skal forberede et kort oplæg om deres gode historier fra baglandet.</li> <li>• Formænd skal sikre at opkrævninger til næste års kontingenter i lokalforeningerne skal være uden Køresporten.</li> <li>• Orientering om lokale infomøder om Klubmodulet, hvor flere fra hver forening kan deltage.</li> <li>• Sikring af det gode samarbejde mellem FU og de enkelte udvalg vha. observatører fra FU</li> <li>• Orientering om Arbejdshestens dag, herunder hvordan alle selskaber kan bidrage til afholdelsen.</li> <li>• Økonomi: stillingtagen til kontingentforhøjelse.</li> <li>• Vedtægtsændringer ifht. valgperiode for FU medlemmer, konstituering af FU samt valg til udvalg (hvem kan stilles op og af hvem)</li> <li>• Dyrevelfærd i hestesporten. Hvad kan vi gøre for at sikre god dyrevelfærd dels i den aktive sport og ved træninger, nationale og internationale stævner. Hvordan får vi alle medlemmerne i tale?</li> <li>• Drøftelse om FU skal deltage som observatører</li> </ul>

	på udvalgsmøderne.
--	--------------------